
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 13. června 2022 

 
Přítomni: Mgr. Libor Koudela, Ph.D., Ing. Jan Fuka, Ph.D., JUDr. Martin 

Šmíd, Ph.D., doc. Ing. Michaela Kotková Stříteská, Ph.D., PaedDr. 
Alexandr Šenec, RNDr. Ing. Oldřich Horák, Ph.D., prof. Ing. Petr 
Hájek, Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., Ing. Hana Jonášová, Ph.D., 
Ing. Ondřej Kuba, Bc. Tomáš Kupilík, Bc. Patricie-Anna Reitzová 

 
Omluveni: Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Bc. Markéta Klapalová, Bc. Lucie 

Šrámková  
 
Hosté:  prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., prof. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. 

Ing. Hana Kopáčková, Ph.D., JUDr. Jana Janderová, Ph.D., Ing. Petr 
Urbanec 

 
Na začátku přítomno 12 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  6. června 2022 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 6. června 2022 
 
Program: 

1. Schválení programu zasedání. 
2. Rozpočet FES na rok 2022. 
3. Předchozí souhlas se jmenováním a odvoláním členů Vědecké rady FES. 
4. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu. 
5. Různé. 

 
 
Předseda AS FES Dr. Šmíd zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Po zahájení 
ověřil účast přítomných senátorů. 
 
1. Schválení programu zasedání 

Dr. Šmíd stručně představil navržený program zasedání. K programu neměl nikdo 
žádné připomínky. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
schvaluje program zasedání v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 



2. Rozpočet FES na rok 2022 

Děkan prof. Stejskal představil předkládaný materiál. Uvedl, že rozpočet se odvíjí 
od schváleného rozpočtu univerzity. V rámci přípravy univerzitního rozpočtu 
byla diskutována jak příjmová stránka (interní dělení příjmů, prostředky na 
studenty a na vědu), tak výdajová stránka. U výdajové stránky zmínil růst 
některých položek, zejména navýšení osobního ohodnocení, zvýšení cen energií 
a nárůst celouniverzitních nákladů, které pro fakultu v současnosti činí 31,8 
milionu Kč. Dále doplnil, že předpokládaná ztráta bude kryta čerpáním fondů. 
Dále proběhla diskuse. 
Dr. Jonášová položila otázku ohledně nákladů na stipendia pro ruské a běloruské 
studenty. Děkan prof. Stejskal k tomu uvedl, že klesl počet žádostí o tato stipendia 
a tím i potřebných prostředků, a proto za tímto účelem nebylo potřeba čerpat 
prostředky z fondů. 
Dr. Šenec se dále zeptal na realizaci projektu NPO/B. Tajemník Ing. Urbanec 
k tomu uvedl, že se jedná o Národní plán obnovy (specifický cíl B), v jehož rámci 
probíhá tvorba progresivních studijních programů (např. doktorský st. program 
Data Science) a aktivity související s rozvojem moderních technologií na 
univerzitě. Děkan dále doplnil, že z programu jsou hrazeny částečně i mzdové 
náklady zapojených zaměstnanců. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Rozpočet FES na rok 2022 v předloženém znění.  
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
3. Předchozí souhlas se jmenováním a odvoláním členů Vědecké rady FES 

Děkan prof. Stejskal představil předkládaný bod. Uvedl, že důvodem je konec 
pracovního poměru prof. RNDr. Viery Pacákové, Ph.D., a s tím související 
rezignace na členství ve vědecké radě. V návaznosti na to navrhuje do vědecké 
rady doc. Ing. Viktora Prokopa, Ph.D., zejména s ohledem na jeho významnou 
publikační činnost, protože na podzim by fakulta ráda podala žádost na akreditaci 
profesorského řízení v oboru Veřejná ekonomie, ke které se přikládají i životopisy 
členů vědecké rady. 
Dále proběhla diskuse. Dr. Šmíd se zeptal na plánovaný vývoj poměru počtu 
interních a externích členů ve vědecké radě. Děkan prof. Stejskal uvedl, že větší 
zapojení externích odborníků je v současnosti realizováno v podobě grémia 
děkana, přičemž je předpoklad, že do budoucna by se vědecká rada mohla rozšířit 
o dva externí členy (kteří jsou v současnosti členy grémia). Zdůraznil, že je 
důležité, aby členy vědecké rady byly osoby, které se budou pravidelně účastnit 
zasedání, aby nebyla ohrožena usnášeníschopnost vědecké rady. 
Poté proběhlo tajné hlasování. 



Výsledky hlasování: 
doc. Ing. Viktor Prokop, Ph.D. jmenování 12 hlasů PRO 

prof. RNDr. Viera Pacáková, Ph.D. odvolání 12 hlasů PRO 

 
 
Poté proběhlo hlasování o usneseních. 
Usnesení č. 1: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal záměr děkana odvolat prof. RNDr. Vieru Pacákovou, PhD. z 
Vědecké rady Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice a vyjadřuje 
předchozí souhlas tímto úkonem. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 2: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal záměr děkana jmenovat navrženého člena Vědecké rady 
Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice a vyjadřuje předchozí souhlas 
s jeho jmenováním. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
4. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu 

Děkan prof. Stejskal uvedl, že se jedná jednak o doplnění podmínek pro přijetí ke 
studiu pro akademický rok 2022/2023, jednak o schválení podmínek pro přijetí 
ke studiu na rok následující (2023/2024). Vysvětlil, že podmínky pro přijetí ke 
studiu pro rok 2022/2023 jsou aktualizovány z důvodu otevření nového studijního 
programu Digitální podnikání. V této souvislosti zmínil důležitost zvýšení podílu 
studentů s koeficientem ekonomické náročnosti (KEN) 1,65. 
Dále vystoupila proděkanka prof. Komárková, která k tomu uvedla, že akreditace 
nového studijního programu byla udělena na 5 let s tím, že hlavní výtkou Rady 
pro vnitřní hodnocení byla publikační činnost některých garantů předmětů 
profilujícího základu. Dále uvedla, že se plánuje přijetí 50 studentů (cca 2 studijní 
skupiny). K podmínkám pro přijetí ke studiu na rok 2023/2024 dále proděkanka 
prof. Komárková uvedla, že proti letošnímu roku nedochází k žádným 
významným změnám. Cizinci musí doložit znalost českého jazyka na úrovni B2 
certifikátem nebo budou přezkoušeni na Jazykovém centru, nově již nebude 
akceptováno úspěšně ukončené předchozí studium v českém jazyce. Dále byl 
zvýšen percentil ze SCIO testů pro přednostní přijetí z 60 na 65. 
Děkan dále zmínil, že by fakulta ráda nabídla studentům, kteří neuspějí 
v přijímacím řízení do programu Aplikovaná informatika, studium ve studijním 
programu Digitální podnikání. Je však nutné, aby se do tohoto programu znovu 
přihlásili ve druhém kole přijímacího řízení. 



Dále proběhla diskuse. Dr. Šenec se zeptal, zda to, že se podmínky pro přijetí 
nemění, dá vnímat spíše jako pozitivní, nebo jako negativní skutečnost. Děkan 
k tomu uvedl, že jako fakulta bychom se měli měnit spíše v nabídce studijních 
programů, nikoli v podmínkách pro přijetí. 
Dr. Jonášová se dále zeptala, zda studenti, kteří se přihlásí podruhé, musí znovu 
dokládat maturitní vysvědčení a další podklady. Proděkanka prof. Komárková 
k tomu uvedla, že nikoli, ale musí vždy (za každou přihlášku) zaplatit správní 
poplatek. 
 
Poté proběhlo hlasování o usneseních: 
Usnesení č. 1: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje doplnění Podmínek pro přijetí ke studiu pro 
akademický rok 2022/2023 v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 2: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 
studijních programů v českém jazyce pro akademický rok 2023/2024 v 
předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
Usnesení č. 3: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorských 
studijních programů v anglickém jazyce pro akademický rok 2023/2024 v 
předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
Usnesení č. 4: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářských 
a navazujících studijních programů v českém jazyce pro akademický rok 
2023/2024 v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
 



Usnesení č. 5: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity 
Pardubice projednal a schvaluje Podmínky pro přijímání ke studiu do 
bakalářských a navazujících studijních programů v anglickém jazyce pro 
akademický rok 2023/2024 v předloženém znění. 
Hlasování: 12 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
6. Různé 

Doc. Kotková Stříteská se zeptala, o kolik méně studentů bude přijato do 
studijního programu Ekonomika a management v souvislosti s otevřením 
studijního programu Digitální podnikání. Proděkanka prof. Komárková k tomu 
uvedla, že o 40 studentů méně, a to primárně v kombinované formě. Děkan prof. 
Stejskal k tomu uvedl, že fakulta aktivně uvažuje o omezení nabídky studia 
v kombinované formě, přičemž důvodem je především vysoká studijní 
neúspěšnost v této formě studia. 
Bc. Reitzová uvedla, že v září proběhne na univerzitě setkání zástupců studentů 
všech vysokých škol v ČR pořádané studentskou organizací SRUPa. 
Dr. Šmíd zmínil, že další zasedání AS FES by mělo proběhnout v říjnu 2022, kdy 
také dojde k vyhlášení voleb do AS FES na další funkční období. 
Dr. Šmíd poděkoval všem za účast a ukončil zasedání AS FES. 
 
V Pardubicích, 17. června 2022 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


